



**CHEVALIERS
DE COLOMB**

AU SERVICE DE UN, AU SERVICE DE TOUS

Conseil Ste-Anne #4819
C.P. 1092 Sainte-Anne, MB
R5H 1C1



*State of the art Autobody Service

*Fuel Ignition Service

*Highway Tractor Alignments

Len Penner 204-326-9871 Kevin Penner



204-371-4984



**The Catholic
Women's League
for God and Canada**

Council # 58 031

President : Sheila Lenton
204-422-8496

Membership : Dawn Christenson
204-257-8761

Salon funéraire

Desjardins

Funeral Home
by Arbor Memorial

357 Rue des Meurons, Winnipeg, Mb
R2H 2N6 1-204-233-4949
www.desjardinsfuneralchapel.ca

General Contractor - Repairs of all Kind

Free Estimates

OV Electric

Olivier Deschambault

35 years of experience
(204) 422-9933 Ste. Anne. MB



Ste. Anne, Manitoba

R5H 1C3

204-422-8226

Club - Jovial

(50+)

157 avenue Centrale
Sainte-Anne, MB R5H 1C3

Président : Laurent Desaulniers
204-807-6886



(Sainte-Anne-des-Chênes, Richer, Sainte-Geneviève, Ross, Hadashville)



Courriel/email: info@paroissesteanne.ca Téléphone/Telephone :204-422-8823

Website: www.paroissesteanne.ca

**14e DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE /
14th SUNDAY IN ORDINARY TIME – CYCLE 'A'**

Nous traitons nos fardeaux de trois manières différentes auxquelles chacun de nous appartient : le groupe fatigué ou ceux qui reculent et font mentir. La vie, pour eux, n'a pas de sens s'ils vont à l'Église et s'impliquent. Le second est le groupe satisfait ou les chrétiens « à moitié cuits ». Nous les appelons le groupe soleil-coucher de soleil. Le troisième est le groupe de passionnés ou ceux qui travaillent dur pour atteindre l'objectif. À quel groupe appartenons-nous?
BON DIMANCHE.

What are our burdens and expectations do we have from others? The burdens of responsibility that comes with being a parent, a teacher, a manager, and a leader, the burden of being handicapped, sick, widowed and separated. The burden of in looking after others like taking care of a child, parent(s), the burdens from hard work, etc. But the question now is, in what way do we respond or persevere or deal with these burdens which are parts of our lives? Who assures you of the strength you lose through these burdens? Jesus or yourself? Jesus reminds: Take my yoke upon you and learn from me, for I am meek and humble of heart; and you will find rest for yourselves.

HAPPY SUNDAY.

Père/Father Kevin N. Lereh M.Ss.Cc.



INTENTIONS DE MESSES/ MASS INTENTIONS

DATE	INTENTIONS	DONNÉ PAR / GIVEN BY
Friday (07) 6PM - 7PM ADORATION & CONFESSION	Jason Bouchard	Yoland & Michelle Hébert
Samedi (08) 19h00	David et Albina Tétreault & famille défunts	Léon Tétreault
Dimanche (09) 9h15	Pour mes paroissiens	Père Kevin Lereh
Sunday (09) 11 AM	+ Denis Desrosiers	Offrandes aux funérailles / funeral offerings
Mardi (11) 9h15	+Lilliane Lansard	Mireille Lamontagne
Mardi (11) 10h15 Nursing	+Thérèse Chaput	Offrandes aux funérailles/ funeral offerings
Wednesday (12) 9:15AM	+Yvonne Lévesque	Offrandes aux funérailles/ funeral offerings
Mercredi (12) 10h30 Pavillon	+Jean & Denise Bourgouin	Thérèse
Jeudi (13) 9h15	+Rolande Rheault	Offrandes aux funérailles/ funeral offerings
Jeudi (13) 11h00 Villa	+Annette & Gérard Gosselin	Roland Gosselin et famille
Friday (14) 6PM - 7PM ADORATION & CONFESSION	+Edouard St. Vincent	Famille St. Vincent
Samedi (15) 19h00	Famille Gagné & enfants défunts	Léon Tétreault
Dimanche (16) 9h15	+Nicole Gaudreau, épouse de Normand Roy	Aurèle Boisvert
Sunday (16) 11AM	_Alexander Snidal	Adam & Gillian Moore

Intention de prière pour le mois de juillet 2023 Pour une vie eucharistique – Prions afin les catholiques mettent au centre de leur vie l’Eucharistie qui transforme en profondeur les relations humaines et ouvre à la rencontre avec Dieu et avec les frères et sœurs.
Prayer Intention for July 2023 for a Eucharistic Life – We pray that Catholics may place the celebration of the Eucharist at the heart of their lives, transforming human relationships in a very deep way and opening to the encounter with God and all their brothers and sisters

Dimanche, le 9 juillet 2023

Zacharie 9, 9-10 Psaume 144 (145)
Romains 8, 9.11-13 Matthieu 11, 25-30

Sunday, July 9, 2023,

Zechariah 9. 9-10 Psalm 145
Romans 8.9, 11-13 Matthew 11. 25-30

S'épauler – JÉSUS EST UN HOMME sérieux, c'est sûr. Pourtant, on trouve parfois chez lui un peu d'ironie, des jeux de mots, des formes subtiles d'humour. Ainsi, dans la lecture évangélique de ce dimanche, il s'adresse à des gens simples et il leur signale que son fardeau est léger. Pourtant, le propre d'un fardeau c'est d'être lourd! Quand on en porte un, on n'aime pas que quelqu'un vienne en ajouter un autre...

La lecture évangélique parle également de joug. Il s'agit d'un instrument agricole destiné à faire travailler deux animaux ensemble : 'Prenez sur vous mon joug (...), mon joug est facile à porter', déclare Jésus. On aurait envie de lui répondre : 'Pas questions! J'en ai déjà bien assez sur le dos!' Mais le vrai sens de cette parole est exactement l'inverse. En fait, il aurait pu aussi bien dire : 'Veux-tu que je te donne un coup de main pour partager ton fardeau?' L'existence, la belle vie humaine, est souvent bien pesante : le travail, les soucis familiaux, la maladie, l'insécurité, l'angoisse... Un peu d'aide et d'espoir, un sourire, beaucoup d'amour, ça ne se refuse pas, Seigneur!

Merci de prendre sur toi mon fardeau, notre fardeau. Tu es vraiment doux et humble de cœur. Et puisque tu nous aides ainsi, nous apprendrons, à notre tour, à nous soutenir, à partager le poids des jours lorsqu'il pèse trop lourdement sur nos épaules.

André Beauchamp

The GOD-GIVEN GIFTS of wisdom and intelligence often get short shrift in the teaching of Jesus, who thanks God in today's Gospel for having hidden the truth from the wise and powerful.

Jesus is not so much disparaging the gifts of wisdom and intelligence as he is rebuking the arrogance of people who believe their wisdom renders any reliance on God unnecessary. The wisdom Jesus dismisses is the acuity respected and celebrated by the world and the worldly, while the wisdom he advocates requires turning to him and knowing him as the only conduit to knowing God.

St. Paul advances the same theme in his letter to the Corinthians, saying the message of the cross is foolishness to those perishing and that God has made foolish the wisdom of the world. The hidden truth, the truth dismissed as foolishness by the arrogant, is that the only respite from our heavy burdens and worldly suffering is to turn to God through Jesus.

The unrepentant cities were not the exclusive home to arrogance and stubbornness. Most of us fall into the false wisdom trap intermittently, believing that we can find relief from our burdens without divine help. Only when we adopt the gentle nature and humility of heart embodied by Jesus can we shift our worldly yoke of troubles onto him and in doing so make our yoke easy, our burdens light.

Frank Campbell, Enfield, NS

8 et 9 JUILLET 2023 – JULY 9TH 2023

Date	Accueil/ Greeters	Servants/ Altar Servers	Lectures/ Readers	Offrande/ Collection	Communion	Croix
8 juillet 19h00	Volontaire	Volontaire	Simone Gaudet	Volontaire	Volontaire	Aurèle Boisvert
9 juillet 9h15	Volontaire	Volontaire	Gabriel et Francyne Lemoine	Volontaire	Michel Chaput	Michel Chaput
July 9 11:00am	Adam & Gillian Moore	Jude Dumont Asher Moore	Marj Sarna & Ryan Dumont	Graham family	Volunteer	

15 et 16 JUILLET 2023 – JULY 16TH 2023

Date	Accueil/ Greeters	Servants/ Altar Servers	Lectures/ Readers	Offrande/ Collection	Communion	Croix
15 juillet 19h00	Volontaire	Volontaire	Thérèse Bourgouin	Volontaire	Volontaire	Gilbert Legal
16 juillet 9h15	Volontaire	Monique et Michel Chaput	Yvon Deschambault &Volontaire	Simone St-Hilaire & Volontaire	Simone St-Hilaire	Michel Chaput
July 16 11:00am	Brittany & Gareth Priest	Jacob Moore Jude Dumont	Vince Jeanson & Samson Kirpluk	Priest family & Alice & Richard Lasage (gift)	Volunteer	

The pastoral committee of the parish is proposing a fundraising initiative to help the people of Cameroon in Africa. Father Kevin is aware that there are many families and individuals in Cameroon who are internally displaced and struggle to care for their families, especially in cases where medical assistance is needed. Since Father Kevin will be visiting his native country this summer, the CPP proposes that we take advantage of this opportunity to help them with monetary donations knowing that Father Kevin will ensure that the funds will reach those who are in the greatest need.

Le comité pastoral de la paroisse propose une initiative de collecte de fonds pour aider le peuple camerounais en Afrique. Le père Kevin est conscient que de nombreuses familles et personnes au Cameroun sont déplacées à l'intérieur du pays et ont du mal à prendre soin de leur famille, en particulier dans les cas où une assistance médicale est nécessaire. Puisque le Père Kevin visitera son pays natal cet été, le CPP nous propose de profiter de cette occasion pour les aider par des dons monétaires sachant que le Père Kevin s'assurera que les fonds parviendront à ceux qui en ont le plus besoin.

DÎNER SOUPE ET SANDWICH

Date : le mercredi 12 juillet 2023
Où : le Club Jovial **Heure :** 11h00 à 13h00
Cout : 10,00\$ par personne



SOUP AND SANDWICH LUNCH

When: Wednesday July 12th, 2023
Where: Club Jovial **Time:** 11:00AM – 1:00PM
Cost : \$10.00 per person

Manitoba Passion Play – July 7th to 9th & July 14th to 16th, 2023

Come one come all to see the Manitoba Passion Play to witness the life of Christ unfold before your eyes. Come solo, with family, with your youth group or fill a bus and head on down to our beautiful amphitheater. We also offer concessions and a meditation trail. Our performances are July 7th -9th at 6:30pm, gates open at 4:30pm and July 14th - 16th at 7:30pm, gates open at 5:30pm. For more information visit our website at www.passionplay.ca

“It really strikes the heart.” – Archbishop Albert LeGatt



BAPTÊMES -BAPTISMS

Janelle Sidoney Marie Goodman

9 juillet 2023-12h45, July 9th,2023—12:45PM

-enfants de/children of: Janine & Tristan Goodman

Elizabeth Mae Dandeneau

16 juillet - 11h00, July 16th,2023-11AM

-enfants de/children of: Justin & Kalyn Dandeneault



Nous voulons offrir soutien, réconfort et prières à ceux et celles qui font face à la maladie ou qui ont besoin de courage dans l'épreuve.

Let us pray for those in our communities faced with illness or in need of or courage and comfort in the trials. Nous prions pour /We pray for:

Paulette Pylatiuk, Rachel Brémault, Danielle Jenner, Delaney Kolowca, Antoinette Bugera, Susan Snidal, Roger Saltel, Pauline Lansard, David Sabourin and Peter Sherman... *et tous ceux que nous portons dans nos cœurs ... and all those we hold in our hearts.*



Comité culturel de Sainte-Anne vous invite :

Concert dans le parc
 Pavillon du Parc des Rédemptoristes
 Dimanche 16 juillet de 14h à 16h
 Gratuit
 Artistes locaux : Gérald St-Laurent et Isabel Lemoing
 Apportez vos chaises et amis
 Bienvenue à tous!



Réflexions sur le mariage L'intentionnalité s'applique également au choix des mots. Lorsque vous parlez à votre époux/épouse, veillez à ce que votre ton et votre langage reflètent l'amour. Évitez le langage accusateur ou défensif et utilisez un langage unique qui fait savoir à votre époux/épouse qu'il est spécial.

Marriage Tips Intentionality applies to word choice as well. When you are talking to your spouse, make sure your tone and language reflect love. Avoid accusatory or defensive language and use unique language that lets your spouse know she/he is special.

Journée mondiale des grands-parents et des personnes âgées - dimanche 23 juillet

La troisième Journée mondiale des grands-parents et des personnes âgées sera célébrée cette année le dimanche 23 juillet 2023. Le pape François a inauguré cette Journée mondiale qui sera célébrée par l'Église universelle chaque année en juillet, soit le jour de la commémoration liturgique des saints Joachim et Anne, grands-parents de Jésus, soit à une date proche, afin d'aider à "conserver la richesse spirituelle et humaine qui a été transmise de génération en génération". Le thème choisi par le pape François pour la Journée mondiale de cette année est "Sa miséricorde s'étend d'âge en âge" (Luc 1:50), soulignant l'interconnexion relationnelle entre les personnes âgées et les jeunes. Ce thème est particulièrement bien adapté aux prochaines Journées mondiales de la jeunesse qui se tiendront à Lisbonne du 1er au 6 août 2023. Le Comité permanent de la famille et de la vie de la CECC, en collaboration avec son Bureau correspondant, a produit une vidéo de 30 secondes qui montre un groupe d'élèves du secondaire visitant une maison de retraite. Cette interaction réconfortante entre des jeunes et des personnes âgées illustre le thème de cette année et nous encourage à trouver des moyens concrets et créatifs de nous rapprocher des personnes âgées.

World Day of Grandparents and the Elderly - Sunday, July 23

The third World Day for Grandparents and the Elderly will be celebrated this year on Sunday, 23 July 2023. Pope Francis inaugurated this World Day to be celebrated by the universal Church each July, either on or near the liturgical Memorial of Saints Joachim and Anne, grandparents of Jesus, to help "treasure the spiritual and human wealth that has been handed down from generation to generation." The theme chosen by Pope Francis for this year's World Day is "His mercy is from age to age" (Luke 1:50), highlighting the relational interconnection between old and young. This theme is particularly well suited to the upcoming World Youth Day in Lisbon, August 1-6, 2023.

The CCCB Standing Committee for Family and Life, in collaboration with its corresponding Office, produced a 30-second video that captures a group of high school students visiting a retirement home. This heart-warming interaction between young people and the elderly illustrates this year's theme and encourages us to find concrete and creative ways of drawing closer to the elderly.

Nous prions pour **+Eveline Ross** décédée le 26 juin, 2023. La messe funéraire aura lieu dans l'église de Sainte-Anne, le samedi 8 juillet, 2023 suivis de l'enterrement au cimetière de Ross. Il y aura une réception au Centre Communautaire de Ross.

Gardons la famille d'Eveline dans nos prières.

We pray for **+Eveline Ross** who passed away on June 26, 2023. The funeral mass will be held in the Saint-Anne church, on Saturday July 8th, 2023 followed by the burial in the Ross cemetery.

There will be a reception at Ross Community Centre.

Let us hold Eveline's family in our prayers.



Prions également pour Denise Johnson, Denis Chaput, André Chaput, Marie Thérèse Nadeau et Kelly Schindle qui sont également décédée récemment. Prions aussi pour leurs familles qu'ils trouvent la guérison en ces temps difficiles.

Let us also pray for Denise Johnson, Denis Chaput, André Chaput, Marie Thérèse Nadeau and Kelly Schindle who also recently passed away. Let us also pray for their families that they find healing in these difficult times.



St. Malo Summer Catholic Camps: Camps are filling up quickly! English camps:

8 - 12 yr old: July 16 – 21

12 – 15 yr old: August 6 – 11

15 – 17 yr old: (Bilingual Revive) August 13 – 18

5 – 8 yr old: (Day camps) July 24 & 25, 9am – 5 pm

Fees: \$350 for the first child. \$325 second child in the same household.

\$300 third child in the same household. An additional \$25 for each additional child in the same household. Day camps: \$60 / child * *Discounts only apply to children of the same immediate family. If your family is struggling with the cost of camp, there is still funding available through the Manitoba Camping Associations' "Sunshine Fund".



Come join us to celebrate **Father Kevin's 5th anniversary of ordination on Friday, July 7th, 2023**, at the 7 PM Mass. Please bring along a plate of snacks to share during a time of fellowship afterwards. If you cannot come, please hold Father Kevin in prayer as he continues to serve the Lord.

Joignez-vous à nous pour célébrer le **5e anniversaire d'ordination du Père Kevin le vendredi 7 juillet 2023** à la messe de 19 h. Veuillez apporter une assiette de collations à partager lors d'un goûter par la suite. Si vous ne pouvez pas venir, veuillez tenir le père Kevin dans la prière alors qu'il continue de servir le Seigneur.